



海巡署執行「安海專案」 破獲首宗無人島重大毒品案件

「An-Hai Project」executed by Coast Guard Administration- Uncover the first drugs project on the depopulated Island



◆發現可疑行李箱裝入防水袋中準備攜回橡皮艇
The suspicious luggage was found and packed into waterproof bag, which was carried back to pneumatic boat.



◆屏東機動查緝隊查緝員與台東海巡隊搭乘橡皮艇登上小蘭嶼清查
Investigators from Pingdong Reconnaissance Brigade and Taidong Offshore Flotilla took pneumatic boat and undertook the overall investigation on the Xiao-Lan-Yu.



海巡署第八巡防區屏東機動查緝隊於年前接獲相關線情，不法毒梟將利用漁船至中國大陸走私安非他命毒品，屏東機動查緝隊於是報請屏東及台東地檢署成立聯合專案小組指揮偵辦。於95年3月20日會同海巡署第八巡防區岸巡第六二、六三、第十巡防區八一大隊、台東機動查緝隊、第十四、十五海巡隊、屏東縣警局恆春分局及台東縣警局台東分局等單位，於台東縣蘭嶼鄉一處無人島(即小蘭嶼)之岸際，一舉查獲兩大旅行箱，共計安非他

The Pingtung 8th Reconnaissance Brigade, 8th coastal patrol office, Coast Guard Administration got intelligence before the Chinese New Year, a drug trafficker utilized the fishing vessel to smuggle Amphetamine from Mainland China. The Pingtung Reconnaissance Brigade reported to the Pingtung and Taitung District Prosecutor Offices and established a special committee to be in charge of this project. On March 20, 2006, in coordination with the Coast Patrol Corps 6-2, the Coast Patrol Corps 6-3, the Coast Patrol Corps 8-1, the Pingtung Reconnaissance Brigade, the Offshore Flotilla 14 and 15, the Pingtung County Police Bureau, Heng-Chun branch and Taitung County Police Bureau, Taitung branch, the two large luggage containing 23.338 kg Amphetamine and 2.822 kg Marijuana (including



命23.338公斤及大麻(含大麻種子)2.822公斤，估計市價約新台幣五千餘萬元。

因該批毒品藏放在小蘭嶼之岸際，海巡署於是指派台東海巡隊50T巡防艇實施查緝，巡防艇抵達無人島附近海域時，因該島四周多為礁岩致巡防艇無法靠岸，便由查緝人員攜帶蒐證器材，頂著六級風浪在冰冷海水中游泳上岸實施搜索。查緝人員在岸際發現疑似人為擺放之漂流木堆中發現兩個旅行袋，經蒐證後查緝人員再將該批重約六十公斤的證物游泳拖帶回巡防艇上。該疑為毒品之物品乃以茶葉真空包裝方式封存，並由五層防水包裝。經鑑識，專案小組人員確定旅行袋之可疑物品確為毒品，共計發現23包安非他命及3包大麻及大麻種子，巡

seeds) were found along the coastal line of Xiao-Lan-Yu, which is worth around NTD 50,000,000.

Because the drugs were hidden along the coastal line of Xiao-Lan-Yu, the Coast Guard Administration assigned the Taitung Offshore Flotilla's 50T patrol boat to investigate the Xiao-Lan-Yu. When the patrol boats navigated to the nearby sea areas of Xiao-Lan-Yu, the patrol boats were unable to draw alongside the shore due to the reefs around the Island. Therefore, the investigators brought search equipments and swam in the freezing water against the 6th grade strong wind to the shore. The investigators found two suspicious luggage arranged by someone on the drifting woods. After collecting evidence, the investigators carried around 60 kg evidence and swam back to the patrol boat. The suspicious items were packed by tea vacuum bag and covered by five layers of waterproof material. After the overall examination, the special committee confirmed that the contents in the luggage were drugs, including 23 bags of Amphetamine and 3 bags of Marijuana and seeds. When the patrol boat approached the Xiao-Lan-Yu, there was a Tung-Kang fishing vessel lingering around the coastal line. After the interrogation, those who were involved with this case and were detected by the special committee.



◆ 返回隊部後召開記者會情形
The press conference was held, after returning to the Pingdong Reconnaissance Brigade.

防艇接近小蘭嶼發現正有一艘東港籍漁船在沿岸逗留，經盤查後，相關涉案人船已由專案小組全力偵辦中。

The Taitung area is a famous tourism spot. The local people have simple lives here. This project is the first drug smuggling case found in this area. The Coast Guard Administration is dedicated to guarding society against the gun, drug smuggling and illegal immigration and emigration so as to maintain the public security. Based on the missions of 「Intercept on the sea」 and 「Investigate along the coastal line」, the 「An-Hai Project」 was launched at the beginning of this year in order to relieve the threat from the sea area. The case is the first drug-investigation one founded on the depopulated Island, which is also the strong evidence of maintaining the public security by the Coast Guard Administration.

(The author is currently with the Pingdong Reconnaissance Brigade, Southern Coastal Patrol Office)

台東地區為觀光聖地，人民生活簡樸單純，本案為該地區首次查獲較大宗之毒品案件。海巡署自成立以來為達成維護社會治安之目的，防制槍、毒走私、偷渡等危害社會安寧等事件不遺餘力，更於今年起大力推動「安海專案」，本著「攔截於海上」、「查緝於岸際」之精神，務求將來自海面上之威脅消弭至最低。本次查獲之案件不但是國內所破獲之首宗無人島緝毒案件，亦是海巡署踐行維護社會治安承諾之有力證明。

(本文作者任職於南部地區巡防區屏東機動查緝隊)